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Přítomni: Ing. Josef Stehlík, Ing. Petr Krogman, Ing. Jaroslav Šebek, Mgr. Bohdan Kysela, Ing. 

Vít Šimon, Ph. D., Ing. Jaroslav Vojtěch, Ing. Zdeněk Perlinger, Ing. Petra Škopová,MBA, Ing. 

Petr Mareš, Ivan Jüptner, Radomír Hanačík, Daniela Augustinová 

Omluveni: Lubomír Burkoň 

Hosté: p. Vladimír Vihan- zástupce Správního úseku náměstka ministra                                                                                                                                                                          

Mgr. Jan Havlíček- zástupce SZIFu                                                                                                               

RNDr. Jiří Mach- NM Úsek zemědělských komodit, výzkumu a poradenství                                                                                

Ing. Jan Dejl- ŘO přímých plateb                                                                                                                                                       

Ing. Jiří Hojer- ŘO živočišných komodit                                                                                                      

Ing. Zdeněk Trnka- VO přímých plateb                                                                                                       

Ing. Zdenka Majzlíková- ředitelka ČPI 

Nepřítomni: Ing. Tomáš Kreutzer 

                                                                                                                        

1.     Úvod 

Úvodem pan předseda Ing. Stehlík informoval o programu 48. jednání ABK. 

 

2.     Kontrola zápisu ze 47. jednání ABK 

Zápis ze 47. jednání ABK byl schválen bez připomínek.                                                                           

Ing. Stehlík provedl kontrolu plnění úkolů vyplývajících z minulého jednání ABK dle zápisu: 

•   p. Vihan- podnět č.70 restrukturalizace vinic: zahrnuto v JŘBÚ (2012)                                       

úkol:  p. Vihan ve sledování  

•   Ing. Stehlík- řešení biopásů- projednáno s Ing. Landou, zahrnuto do novely NV pro 

agroenvi opatření                                                                                                                                

úkol:  trvá, sledovat 

•   Ing. Šimon- podněty č.59, 71 pěstování máku a konopí – nadměrná administrativa:         

pracoviště IT pokračuje na technickém zpracování (ve spolupráci s GŘC)                                                                      

úkol:  trvá,  p. Vihan a Ing. Šimon ve sledování, podat informace na příštím jednání 
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•   úkol z jednání:  proběhla první schůzka pana předsedy s p. ministrem ohledně Charty práv 

farmáře, byl obeznámen s jejím obsahem (za ABK-Ing. Stehlík)                                                                        

úkol:  trvá, domluvit další jednání   

•  Ing. Stehlík, p. Hanačík- podnět č.283 hromadné podání MAS k nečinnosti ŘO PRV vůči 

MAS ve věci hodnocení MAS 2011 + podnět č.220 MAS Ústecký kraj-hodnocení : předchozí 

trvá, další odpověď na dopis předsedy ABK členům HK byla doručena 30. 11.                                             

úkol:  trvá, p. Hanačík zpracuje další poskytnuté informace, řešení se projedná s novým NM 

Správního úseku, podat informaci na příštím jednání ABK 

•   k jednání MMR + ČÚZK + ABK : úkol:  Ing. Šebek nadále ve sledování, dopisem urgovat 

řešení u NM MMR Ing. Kalouse, kopii odeslat i p. ministrovi  
    

•   p. Hanačík- podnět č.229 MAS Přemyslovské střední Čechy – ukončení administrace 

projektu op. IV.2.1. PRV Hodnotitelskou komisí (HK) MZe: podnět ve sledování. Projekt byl 
modifikován, podán žadatelem znova a schválen HK MZe. Dne 25. 9. 2012 obdržel žadatel od 
RO SZIF Praha návrh Dohody k realizaci projektu, podmínky (monitorovací indikátory) 
realizace projektu v návrhu Dohody upraveny v rozporu s podmínkami projednanými HK s 
žadatelem a Pravidly. Konzultováno s JUDr. Urfusem, ŘO legislativní a právní, není možné 
rozhodnutí HK v rozporu s Pravidly ani rozpor Dohody s nimi, právní vada, Dohoda musí být 
uvedena do souladu s Pravidly 
úkol:  trvá, projednat s ŘO PRV a  SZIF odstranění právní vady, podat informace na příštím 
jednání ABK 

                                                                                                                                                            

•   p. Hanačík- podnět č.233  námitka proti vyjádření MZe + obec Vižina :                                        

úkol:  trvá, projednat s novým NM Správního úseku, podat informace na příštím jednání ABK   

•   Ing. Perlinger- podnět č.273 Zákon a vyhláška : zahrnuto ve sběrné novele ABK, od 1. 11. 

v platnosti nová vyhláška o ochraně včel                                                                                                 

úkol:  p. Augustinová a Ing. Perlinger připravit a odeslat odpověď autorovi podnětu,  

vyřešeno - vyřadit                                    

•   Ing. Stehlík- podnět č.275 Zákon o myslivosti novelizovat ve smyslu snadnějšího vytváření 

honiteb : pracuje se na novele zákona o myslivosti. Okruhy změn se týkají především:                   

- škody způsobené zvěří na zem. plodinách                                                                                                    

- fungování honebních společenstev (konání valné hromady, četnost jednání honebních 

výborů, absence revizních výborů)                                                                                                          

- možnost pronájmu zemědělské půdy za účelem myslivosti                                                              

- stanovení Statutu zvěře                                                                                                                    

úkol:  v řešení, podat informace na příštím jednání      

•   Ing. Vojtěch- podnět č.281 Zákon 167/2008 o ekologické újmě : jednání s p. poradcem 

Žákem neproběhlo. Dále informoval Ing. Šebek- v prvním pololetí 2013 proběhne novelizace 
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zákona (v legisl. plánu MŽP)                                                                                                              

úkol:  trvá 

•   Ing. Škopová- podnět č.284 potvrzení bezdlužnosti : informoval Mgr. Havlíček- domluveno 

jednání na Generálním finančním ředitelství za účelem, aby SZIF získal oprávnění pro 

nahlížení do jejich evidence                                                                                                                       

úkol:  trvá, Mgr. Havlíček podá informace na příštím jednání 

 

•   Ing. Škopová- podnět č.287 Zákon na ochranu vod :                                                                      
úkol:  trvá, domluvit schůzku s Mgr. Bukolským z MŽP, podat informace na příštím jednání 
 

•   úkol z jednání- NAP :  informoval Ing. Šebek, úkol splněn – vyřadit 
 

•    SRS doplňující školení : informoval Ing. Šebek- dořešení problému získání odborné 

způsobilosti k nakládání s POR po 1. 1. 2013 ve stupni 2 :                                                                 

U těch zemědělců, kteří dříve platně absolvovali zkoušku a následně si po 5-letech prodloužili 

způsobilost (do 31. 12. 2012) školením, by se mělo postupovat tak, že nebudou muset znovu 

skládat zkoušku (resp. nově písemný test), ale pouze absolvovat 8-hodinové školení, které jim 

zajistí prodloužení o dalších 5 let. Toto řešení bylo odsouhlaseno ředitelem SRS (princip: 

postačuje jedna zkouška odb. způsobilosti v minulosti, další pokračování vždy jen školením). 

Oficiální informace v tomto smyslu by měla být předána na všechny pracoviště SRS.                 

•   úkol z jednání- ČÚZK-SZIF, bezúplatný přístup do KN : informoval Mgr. Havlíček- 

projednáno s předsedou Zemědělského výboru p. Lukšou. SZIF má t. č. provizorní řešení, je 

potřeba ho ještě legislativně zaštítit.                                                                                                     

úkol:  Mgr. Havlíček sledovat realizaci a průběžně informovat 

•   Ing. Škopová, Ing. Šebek, Ing. Perlinger- podnět č.292 Prodej ze dvora u produkce 

rostlinného původu : na dopis ABK doručena pouze odpověď předsedy Ovocnářské unie ČR 

(Ing. Ludvík). Očekává se stanovisko ředitele ústředí ČZS (Ing. Branžovský), které bylo 

přislíbeno.                                                                                                                                                

Z vyjádření Ing. Ludvíka vyplývá, že při faremním zpracování ovoce nebude problém 

ve vyhlášce (č. 157/2003 Sb.), ale především v hygienických požadavcích na daný 

zpracovatelský provoz.                                                                                                                              

úkol:  trvá, informace na příštím jednání 

•   úkol z jednání - způsob prokazování tržeb o prodeji mléka:                                                                                                                                   

úkol:  Mgr. Havlíček sledovat a průběžně informovat 

•   úkol z jednání - využití kombinace přístupového hesla do Portálu farmáře a autorizační 

sms  jako alternativu elektronického podpisu.                                                                               

úkol:  Ing. Stehlík průběžně sledovat 
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•   Ing. Stehlík- podnět č.296 Chov bahnic a koz na travních porostech z NV 60/2012 + 

podpora na masné tele : Mgr. Kysela požádat o vysvětlení změn z Úseku NM Hlaváčka                                                                                                                                                              

úkol:  ve sledování- Mgr. Kysela                                            

•   Ing. Krogman- podnět č.297 Označování telat : probíhá novela vyhlášky. Ing Stehlík 

doplnil, že povinností chovatele je mít každé narozené tele interně označeno.                         

úkol:  Mgr. Kysela nadále sledovat legisl. proces, průběžně informovat 

•   Ing. Krogman- podnět č.239  kontrolní tabulky C-C + podnět č.240 TTP- limit 30 cm : 

podnět nevyřešen. Vzhledem k probíhajícím změnám na MZe bude podnět projednán 

s novým NM Úseku pro společnou zemědělskou a rybářskou politiku EU.                                                                                         

úkol:  trvá 

•   úkol z jednání: Komora veterinárních lékařů ČR - problematika zaměstnávání veterinárního 

lékaře (veterinář zaměstnanec vs. veterinář OSVČ): informoval Ing Vojtěch- Komora 

veterinárních lékařů má přímo ve svém Statutu, že veterinární lékař který je jejím členem, 

musí vykonávat svojí činnost pouze jako OSVČ. Nemá tudíž možnost být zaměstnán 

v jakékoliv zemědělské organizaci, která by měla o služby veterinárního lékaře zájem v pozici 

zaměstnance.                                                                                                                                              

úkol: nevládní organizace zastoupené v ABK- pokračovat i nadále v jednání s Komorou vet. 

lékařů, průběžně informovat 

 •   Ing. Šebek- podnět č.302 Pomocné zemědělské konstrukce :                                                     

úkol: trvá, čeká se na odezvu ze strany MMR 

•   Mgr. Kysela- podnět č.303 Prodej mléka - malé provozovny: po zpracování bude podnět 

odeslán pracovní skupině E. Stoibera (EK)                                                                                              

úkol: Mgr. Kysela, Mgr. Řeháková, p. Augustinová – domluvit schůzku, připravit a odeslat 

podnět (do 30. 11.)  

•   p. Vihan- podnět č.304 Zlepšení fungování Registru zvířat na Portálu farmáře:                

úkol:  trvá, na příštím jednání zkontrolovat provedení úkolů naplánovaných na rok 2012 

•   Mgr. Havlíček- podnět č.306 SZIF vs. KÚ - srovnávací sestavení parcel: provedena 

úprava/doplnění Pravidel                                                                                                                           

úkol:  vyřešen - vyřadit 

•   Ing. Mareš- podnět č.307 Dotace – duplicitní informace: bez odezvy ze strany PGRLF.    

úkol:  Ing. Mareš kontaktovat ředitele PGRLF Ing. Karbana 
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3.     Rozdělení nových podnětů 

•   podnět č.308 OŽP Horažďovice: podnět týkající se nedodržování lhůt pro vydávání 

správních rozhodnutí                                                                                                                               

úkol:  Ing. Škopová- kontaktovat VŘ Sekce vodního hospodářství RNDr. Punčocháře, 

informace na příštím jednání 

•   podnět č.309 Dotace na masná telata –čl.68: viz. bod 4. Různé, diskuse                                                        

úkol:  Ing. Stehlík podat informace na příštím jednání 

•   podnět č.310 Žádost o vyjádření ke kontrole ze stany SZIF: Mgr. Havlíček                           

úkol:  prověřit poskytnuté informace a podat informace na příštím jednání 

•   podnět č.311 SZIF - měsíční hlášení o produkci mléka: Mgr. Havlíček                                              

úkol:  prověřit poskytnuté informace a podat informace na příštím jednání                        

•   podnět č.312 Aplikace LPIS : podnět týkající se možnosti provedení změny/opravy v 

evidenci půdy                                                                                                                                                  

úkol:  Mgr. Kysela prověřit a podat informace na příštím jednání  

•   podnět č.313 PGRLF - podpora pojištění, doklady k žádosti: Ing. Mareš                                        

úkol:  kontaktovat ředitele PGRLF Ing. Karbana a projednat dané s podnětem č.307 

 

4.     Různé, diskuse 

•   Diskuse k podnětu č.309 Dotace na masná telata –čl.68:                                                            

Pozvání k diskusi přijali zástupci MZe RNDr. Jiří Mach, Ing. Jan Dejl, Ing. Jiří Hojer, Ing. Zdeněk 

Trnka a ředitelka ČPI Ing. Zdenka Majzlíková.                                                                                 

Úvodem Ing. Majzlíková objasnila vzniklou situaci k čl. 68- k 30. 3. byly zahájené kontroly krav 

chovaných v systému s tržní produkcí mléka a s tím spojené tzv. kontroly řádného hlášení.      

Z dotačního titulu vyplývá, že na krávu v systému s tržní produkcí mléka v Ústřední evidenci 

(ÚE), která je řádně označena, je vedena evidence k 31. 3. - tento den je považován za 

retenční období neboli retenční den.                                                                                                        

Dále se jedná o telata masného typu, na která jsou stanoveny požadavky z hlediska původu a 

na která se toto řádné hlášení taktéž vztahuje.  

Proběhla vzájemná diskuse členů ABK a zástupců MZe k danému problému.                            

Závěrem NM RNDr. Mach potvrdil přítomným, že během příštího týdne (5 – 9. 11.) bude 

uskutečněné jednání zástupců MZe (za účasti Ing. Stehlíka) a SZIF, na kterém se tato vzniklá 

situace bude řešit a bude se hledat nejvhodnější řešení s co nejmenším možným dopadem na 

chovatele skotu.                                                                                                                                                 
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Ing. Stehlík poukázal na přednosti této otevřené diskuse, protože se zde naskytla možnost 

použít argumenty členů ABK i na výše zmíněném připravovaném jednání MZe.                                                                                                                                   

•   Zálohy plateb LFA, Natura 2000, AEO:     plnění úkolů dle zápisu ze 47. jednání  

a) - úkol splněn, 24. 10. odeslán dopis NM Ing. Hlaváčkovi se žádostí o zařazení možnosti 

vyplácení záloh AEO+LFA ve výši 75 % do probíhající novelizace AEO+LFA                                   

b) - informoval Mgr. Havlíček- SZIF uskutečnil návštěvu v rakouské platební agentuře AMA a 

zpracoval pro ABK pracovní dokument, který obsahuje analýzu podmínek poskytování záloh 

v Rakousku.                                                                                                                                                       

S ohledem na odlišný názor zástupce SMO Ing. Krogmana k informacím, které byly 

poskytnuté ABK ze strany SZIF, a které dokládá oficiálními zprávami z AMA, Ing. Stehlík 

požádal Mgr. Havlíčka, aby SZIF přepracoval tento pracovní dokument (poskytnutý pouze pro 

účely ABK) a doplnil ho o účastníky jednání (zástupce SZIF + AMA) včetně termínu a místa 

jednání. Ing. Krogman poskytne členům ABK a zástupci SZIF všechny dostupné informace a 

zdroje, ze kterých čerpal při svém zjištění a vyznačí problémová místa, které nekorespondují 

s pracovním dokumentem SZIF. Podklady budou dodány neprodleně a materiál bude 

dopracován do dvou týdnů od zasedání ABK. Po dopracování tohoto materiálu předloží ABK 

prostřednictvím svého předsedy návrh do PM, aby se tímto materiálem začalo oficiálně 

zabývat MZe.                                                                                                                                                                 

Ing. Stehlík ještě požádal SZIF o vypracování srovnávacího přehledu, který bude obsahovat 

objem vyplacených dotací (SAPS) v ČR za rok 2011 a porovnal ho s vyplácením dotací 

v režimu rakouské AMA (při aplikaci v ČR) ve stejném časovém období.                                          

Mgr. Havlíček doplnil, že SZIF oslovil formou mailu všechny platební agentury v členských 

zemích EU s dotazem, zdali se u nich aplikuje vyplácení záloh u AEO+LFA. Čeká se na odezvu, 

informace poskytne na příštím jednání.                                                                                                       

c) - úkol splněn, SZIF vypracoval pro ABK přehled vratek a jejich srovnání s celkovým 

objemem výplat. Závěr: analýza vratek = pod 1%.                                                                                                                                                   

 

5.     Závěr 

Příští jednání ABK se uskuteční 28. 11. 2012 od 9,00 hodin 

Zapsala: Daniela Augustinová                                                                                                                  

Schválil: Ing. Josef Stehlík 


